
 
 

Skolebestyrelsen 2019/20 

 

Referat SB14 

 

Skolebestyrelsesmøde (14)  

Tirsdag d. 3. december 2019 
19:00 – 21.00  
 
 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 

Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Cecilie Møller Pedersen 9.b (Formand), Emma Børner Damsgaard Nielsen 8.b (næstformand) 
 
Mødeleder: Mette Fugl Nicolaisen 
 

 

Møderække 2019 – 2020: Tirsdag 20.08 – Onsdag 11.09 – Onsdag 06.11 – Tirsdag 03.12 – 2020 – 
Onsdag 08.01 – Tirsdag 04.02 – Torsdag 05.03 – Torsdag 02.04 – Mandag 04.05 – Mandag 08.06 

 

Punkt 103: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referat blev godkendt og underskrevet 

Bilag: Mødereferat SB 13 
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Punkt 104: Elevrådet                 5 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling / Beslutning:  

To elevrådsmøder er afholdt siden sidste skolebestyrelsesmøde. 

Elevrådet har drøftet følgende: 

 Ønske om en ekstra ostebane i klubgård. 

Ledelsessvar: Den store om- og tilbygning er gået i gang- så det giver bedre mening at se på 
udfordringen når denne er afsluttet. 

 El-kedel i udskolingen blev ønsket. 

 Natløb ved motionsdag er så stor en succes, at man gerne ser det flerårigt. 

 Busholdeplads ved Afd. Veflinge blev drøftet  

Ledelsessvar: Vi taler med Keld Bresson, den kommunale kørselsansvarlige der har kontakten til 
Fynbus. 

 Elevrådet ønsker ikke kønsopdelte toiletter- elevrådet har drøftet (årsagen er, at der altid 
er kø på pigetoilettet) 

Ledelsessvar: Vi tager det op igen efter ombygningen, hvor der vil være flere toiletter i 
udskolingen. 

 Der blev orienteret om julekonkurrence fra elevrådet/på mellemtrinnet. 

 Ønske om papirautomat ved vandautomat (Torvet). 

 Dårlig luft – udluftningspolitik er blevet drøftet i elevrådet. Klasserne/dukseordningen bør 
åbne vinduer i pauserne for at sikre et godt indeklima. 

 Internettet i udskolingen virker stadigt usikkert.  

 Printeren på PLC blev drøftet- i særlige situationer ved overload er den udfordret.  

Ledelsessvar: Alder og økonomi er faktorer der kigges på. Vi står nok overfor en nyinvestering.   

 

Bilag: Elevrådsreferat fra sidste møde 
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Punkt 105: Orientering fra ledelsen                                                                            15 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling:  

T3- undersøgelsesresultater skubbes til næste møde. 

Sidste nyt fra skole-hjem udviklingsgruppe – gruppen orienterede kort om arbejdet der pågår. 

Magasinet Skolebørn fra Skole & Forældre – drøftelse om magasinet skal linkes til alle vores 
forældre. https://skoleborn.dk/. SB er medlem af foreningen og modtager derfor dette magasin 
4-8 gange om året.  

Et link er et tilvalg- en mulighed for yderligere info om forældreskabet i skolen.  

Derfor blev det besluttet, at dette udsendes via Aula. 

Beslutning:     

Bilag:  

 

Punkt 106: Status på byggeri                                      15  min.           

Beslutningstema: Byggeri 

Indstilling: At skolebestyrelsen orienteres om status på ombygnings- og moderniseringsplanerne 
for Havrehedskolen. 

Sagsfremstilling: Skoleledelsen orienterer fra sidste byggemøde med personale, arkitekter og 
ingeniører. 

Opdatering af tids- og procesplan 

Byggeriet er kommet i gang for alvor- det vil blive et halvår med støj larm og forstyrrelser flere 
steder på skolen.  

Beskrivelse af tegninger og drøftelse af toiletforhold mellemtrinnet i byggeperioden. 

Beslutning:  

Bilag:  

 

 

https://skoleborn.dk/
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Punkt 107: Forældrehenvendelse til Skolebestyrelsen                                  15  min.           

Beslutningstema: Skolestruktur 

Indstilling: At skolebestyrelsen drøfter en forældrehenvendelse vedrørende Havrehedskolens 
struktur. 

Sagsfremstilling: Kim Funk Johannessen har været i dialog med en forælder på 4. årgang 
vedrørende spisepausens længde. Kim redegjorde for dialogen og udfordringen. 

Beslutning:  

Drøftelser om justering af skoledagens længde – i forhold til spisepausen blev drøftet. 

Spisepausens længde blev drøftet i forbindelse med den nye skolestruktur sidste år, og 
spisepausen var og er fortsat et fokuspunkt hos skolebestyrelsen.   

Der skal være plads og rum for at kunne spise sin mad i skolen. 

Bilag: 

 

 

Punkt 108: AULA                                                   10 min.           

Beslutningstema: Aula 

Indstilling: Aula har på Havrehedskolen været i gang siden efterårsferien. Skolebestyrelsen følger 
her op på punkt fra sidste møde SB13 

Sagsfremstilling: Hvorledes er opstarten gået? For personale? For forældre? Drøftelse af de første 
erfaringer og et kig på brugerstatistikken 

Beslutning: Brugerstatistikken for uge 45 blev gennemgået. 580 ud af 814 mulige forældre var 
logget på- hvilket ses som en pæn succes. Disse forældre bruger app og browser ca. lige meget, 
hvilket måske er lidt overraskende, da Kombit forventer, at app bliver den foretrukne vej til Aula. 

Bilag: Brugerstatistik i pdf. (uge 45) – vil blive forklaret på mødet. 

 

 

Punkt 109: Økonomi/Budget 2020                                       min.           

Beslutningstema: Økonomi. 

Indstilling: At bestyrelsen opdateres mht. seneste udvikling i budgettildelingen.  

Sagsfremstilling: Der er nu indgået et budgetforlig for 2020. Konsekvenser og muligheder drøftes 
med skolebestyrelsen.  
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Beslutning:  

Kim Funk Johannessen orienterede om den økonomiske status på Havrehedskolen. 

Vi mangler stadig info om næste års tildelingsmodel/ressourcemodel. Træder i kraft 1/8-2020. 

Der er budgetvedtagelser der kræver besparelser – effektiviseringskrav 0.5% ca. 200.000 kr. 

Vi har et klarere billede i starten af det nye år. 

Økonomi i SFO/KLUB er under pres- det handler om at gøre sig attraktiv. 

Generelle spørgsmål til budgetudmøntningsprocessen. 

Bilag:   

 

Punkt 110: Eventuelt                                          5 min.           

Beslutningstema: Øvrige 

Indstilling: At viden/henvendelser kan bringes til skolebestyrelsen uden at være på dagsorden. 

Sagsfremstilling:  

Følgende blev drøftet: 

Hærværk på bil, status på computere/computerskabe, henvendelse fra Trafikudvalget (Morud 
Lokalråd) 

Beslutning:  

Bilag:  

 

Juleafslutning                                                                     min.           

Vi spiser lidt mad og ønsker hinanden glædelig jul 

 

Punkter til SB15: T3- undersøgelsesresultater skubbes til næste møde, skole-hjem udvikling.  

Mødeleder SB15: ? 


